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Referat af Danmarks Skiforbunds repræsentantskabsmøde 2024 

Sted: Idrættens Hus, Brøndby Stadion 20 

Dag/dato: tirsdag den 14. maj 2024 

 

Dagsorden i henhold til §12: 

a) valg af dirigent 

b) beretning af formanden  

c) godkendelse af det reviderede regnskab per 31.12 

d) fremlægning af mål og aktivitetsplaner 

e) orientering om budget for indeværende år samt fremlægning af budget for det kommende kalenderår 

f) fastsættelse af kontingentets grundbeløb og minimumsbeløb per klub samt eventuelt bladkontingent for 

det kommende kalenderår 

g) behandling af indkomne forslag 

h) valg af formand (ulige årstal) 

i) valg af næstformand (lige årstal) 

j) valg af kasserer (lige årstal)  

k) valg af 2 bestyrelsesmedlemmer (ulige år) 

l) valg af 2 bestyrelsesmedlemmer (lige år) 

m) valg af 2 bestyrelsessuppleanter (for 1 år) 

n) valg af 1 revisor (ulige årstal) 

o) valg af 1 revisorsuppleant (for 1 år) 

p) valg af formand til ordensudvalget (ulige årstal) 

q) valg af 2 medlemmer til ordensudvalget (lige årstal) 

r) valg af 1 suppleant til ordensudvalget (for 1 år) 

s) eventuelt 

 

Antal klubber: 4 klubber 

Antal stemmer: 58 stemmer 

 

Referat: 

a) valg af dirigent 

Bestyrelsen foreslog Willy Rasmussen. Willy Rasmussen blev valgt, og som sin første handling konstaterede 

han, at repræsentantskabet var lovligt indvarslet og indkaldt i henhold til DSkiFs love. 

 

b) beretning af formanden  

Skiforbundets formand Anna Harboe Falkenberg (AH) fremlagde uddrag af bestyrelsens beretning. 

Det har været en super sæson. Klubberne vokser, vi bliver flere medlemmer og er siden 2021 steget med 

22,36 procent og er nu 13.865 medlemmer. Målet er, at vi skal være endnu flere. Det skal ske ved øget 

opmærksomhed om klubberne. Målet er fortsat, at vi skal være interessante for de passionerede skiløbere. 

Klubberne har arbejdet hårdt, så tilbud til de mange nye medlemmer er på plads. Var tilbuddene der ikke, 

vil vi ikke kunne optage flere medlemmer. Med flere aktiviteter og øget sportslig indsats skal det også 

sikres, at organisationen er tilpasset. Der har været arbejdet på en styrket sportslig indsats. Ikke mindst ved 

at skabe klarhed om ansvarsfordelingen, samt ved at sikre klarhed om hvem som har det strategiske og 

operationelle ansvar. Nationalt og internationalt har vi styrket vores relationer. I DIF har DSkiF to 

medlemmer i DIF-bestyrelsen. Internationalt stiller vi med en kandidat, formand Anna Harboe Falkenberg, 

til FIS Council. Det er første gang i Danmarks Skiforbunds historie, at forbundet stiller med en kandidat. 
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Kommentar fra repræsentantskabet: 

Ingen kommentar til beretningen 

 

Konklusion: 

Repræsentantskabet tog beretningen til efterretning. 

 

c) godkendelse af det reviderede regnskab per 31.12. 

Danmarks Skiforbunds administrationschef, Kenneth Bøggild (KB), fremlagde årsrapporten for 2023. 

DSkiF har i 2023 haft indtægter for samlet 4.914.815 kroner mod budgetteret 5.184.000 kroner. Af disse 

indtægter var 4.109.282 kroner til aktiviteter i forbundet før gennemfaktureringer.  

Omkostninger i 2023 var samlet 4.902.709 kroner, heraf er 4.321.676 kroner gået til aktiviteter i forbundet. 

Det giver et positivt resultat på 12.106 kroner i overskud mod budgetteret underskud på 30.000 kroner. Et 

forbedret resultat på 40.000 kroner. 

Afvigelserne skyldes følgende primære forhold: 

● Indtægter: 4.914.815 kroner mod budgetteret 5.184.000 kroner: difference 270.000 kroner 

o Årsag:  

▪ Sponsorater og fundraising mindre indtægter cirka 75.000 kroner på grund af øget 

fokus på fundraisingsupport direkte ude i klubberne 

▪ Gennemfaktureringer: Cirka 150.000 kroner på grund af reduceret 

lønadministration 

▪ Øvrigt: 50.000 kroner 

● Omkostninger: 4.902.709 kroner mod budgetteret 5.217.000 kroner 

o Årsag: 

▪ Gagebesparelser i sekretariatet cirka 225.000 kroner 

▪ Gennemfaktureringsbesparelser/mindre end budgetteret: 300.000 kroner 

▪ Ekstra indsatser: 

● Klubudvikling/klubfokus: 75.000 kroner 

● Administrative ekstraomkostninger. Toms opmærksomhedskampagne: 

100.000 kroner 

 

Overskud 12.106 kroner mod budgettet underskud på 30.000 kroner disponering til DSkiFs egenkapital. 

 

Efter gennemgang af DSkiFs resultatopgørelse gennemgik KB kort DSkiFs balance med fokus på de større 

poster. 

 

Aktiver: 3.995.415 kroner, heraf 3.029.154 kroner i likvid beholdning. 

Passiver og egenkapitalopgørelse: 

● Primo egenkapital: 1.436.351 kroner 

● Resultat: 12.106 kroner 

● Ultimo egenkapital: 1.448.456 kroner 

Kortfristede gældsforpligtelser og øvrige hensættelser: 2.546.962 kroner 

Samlet passiver: 3.995.418 kroner 

 

Inden KB afsluttede sin økonomigennemgang, redegjorde han for den ekstraordinære gennemgang af 

hensættelser vedrørende discipliner og oplyste repræsentantskabet om, at der, efter revisionens 
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afslutning, var konstateret, at der var en mindre fejl i hensættelsesopgørelsen vedrørende IBU på cirka 

25.000 kroner. Opgørelsen af de samlede disciplinhensættelse er uændret, så der vil ske en justering af den 

konstaterede fejl i 2024-årsrapporten. 

Der vil blive oprettet en selvstændig IBU-konto, således at IBU-midler, som tilgår DSkiF, vil stå separat på 

samme måde, som midler fra FIS bogføres. 

KB afsluttede årsrapportgennemgangen med en kort vurdering af forhold, som vil kunne påvirke DSkiFs 

kommende årsrapporter.  

 

Kommentar fra repræsentantskabet: 

Ingen kommentar til årsrapporten. 

 

Konklusion: 

Repræsentantskabet godkendte regnskabet. 

 

d) fremlægning af mål og aktivitetsplaner 

AH fremlagde kort mål og aktivitetsplan for den kommende periode, som i overskrifter lød: 

 Flere passionerede medlemmer 

 Vi skal sikre rette tilbud baseret på de rigtige strukturer 

 Vi skal bruge den styrkede position i DIF og FIS til at løfte os til næste niveau med dialog og 

samarbejder 

 

AH orienterede herefter om den internationale satsning. Målet er at skabe øget indsigt, skabe netværk og 

skabe synergier mellem andre lande og forbund. Målet er at styrke Danmarks Skiforbund. 

 

Kommentar fra repræsentantskabet: 

Ingen kommentar til DSkiFs mål og aktivitetsplan. 

 

Konklusion: 

Repræsentantskabet tog orienteringen om mål og aktivitetsplaner til efterretning. 

 

e) orientering om budget for indeværende år samt fremlægning af budget for det kommende kalenderår 

KB gennemgik budget for dette budgetår 2023 og estimat for 2024. 

Budget for 2024 og 2025 er et rullende budget, som primært er styret af den aktuelle strategiperiode, der 

løber til udgangen af 2025. Der budgetteres ikke med øgede indtægter eller væsentlige ændringer i 

omkostningerne.  

Efter den korte indledning gennemgik KB budget 2024 og estimat for 2025 i hovedposter. 

 

Budget 2024:  

Indtægter: 5.375.000 kroner  

Omkostninger: 5.440.706 kroner 

Budgetresultat: - 65.706 kroner 

 

De sportslige tilskud fastholdes, mens der budgetteres med en øget sekretariatsindsats på breddeområdet. 

 

Estimat for 2025: 

Indtægter: 5.230.630 kroner 
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Omkostninger: 5.212.492 kroner 

Resultat: 18.138 kroner 

 

Kommentar fra repræsentantskabet: 

Anders Laursen, Holte Ski: Danmarks Skiforbund valgte at opsige administrativ assistent Lene Svanebjerg. 

Kan der informeres lidt mere om, hvad der lå bagved denne opsigelse? 

Kenneth Bøggild, sekretariatet, svarede på vegne af bestyrelsen: På grund af ændret opgaveflow i 

sekretariatet, og derved nedgang i antal administrative opgaver, var der ikke længere opgaver til en 

fuldtidsstilling. De resterende opgaver er blevet udflyttet til Idrættens Kompetence Center (IKC), som 

varetager administrativ support til 22 specialforbund under Danmarks Idrætsforbund. IKC varetog inden 

overtagelsen af de resterede administrative opgaver i forvejen bogføringen for DSkiF. 

Flemming Dyrbye, Skiklubben Hareskov: De danske alpine skiløbere bliver bedre og bedre. Er der planer om 

at øge tilskuddet til dansk alpin elitesport, så atleter kan få større økonomisk støtte? 

Kuno Brodersen, næstformand, svarede: De midler, som ydes i støtte til de sportslige aktiviteter, skal 

bruges til at skabe struktur for atleterne. Der budgetteres ikke med øget individuelt tilskud. Der er ikke i 

budget 2024 eller rullende budget 2025 indlagt øget tilskud til de sportslige aktiviteter. 

Jens Vinther, Københavns Skiklub: I fremlæggelse af mål og nøgleaktiviteter blev der orienteret om, at der 

vil ske ansættelse af en sportschef i DSkiF. Er der i budgettet taget højde for denne styrkede sportslige 

indsats, og vil det betyde reduceret tilskud til de eksisterende sportslige projekter/kraftcentre? 

Kenneth Bøggild, sekretariatet, svarede på vegne af bestyrelsen: Ja, der er taget hensyn til den øgede 

sportslige indsats ved ansættelse af en sportschef i forbundet. I forhold til tilskud til kraftcentrene så vil 

disse tilskud afspejle de opgaver, som løses i kraftcentrene. 

 

Konklusion: 

Repræsentantskabet tog orienteringen til efterretning. 

 

f) fastsættelse af kontingentets grundbeløb og minimumsbeløb per klub samt eventuelt bladkontingent for 

det kommende kalenderår 

Bestyrelsen foreslog uændret kontingentsatser 50,00 kroner per medlem. 

 

Kommentar fra repræsentantskabet: 

Ingen kommentar fra repræsentantskabet. 

 

Konklusion: 

Forslaget blev vedtaget. 

 

g) behandling af indkomne forslag 

Ingen indkomne forslag. 

 

Kommentar fra repræsentantskabet: 

 

Konklusion: 

Ingen forslag til behandling. 

 

h) valg af formand (ulige årstal) 

DSkiFs formand blev valgt i 2023 og var ikke på valg. 
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i) Valg af næstformand 

På valg var DSkiFs næstformand Kuno Brodersen. Kuno Brodersen genopstillede og modtog genvalg med 

akklamation. 

 

j) valg af kasserer (lige årstal)  

På valg var DSkiFs kasserer Kim Valentin. Kim Valentin genopstillede og modtog genvalg med akklamation. 

 

k) valg af 2 bestyrelsesmedlemmer (ulige år) 

Bestyrelsesmedlem Asger Fischer Mølgaard blev valgt i 2023 og var ikke på valg. 

Bestyrelsesmedlem Erling Veidal blev valgt i 2023 og var ikke på valg.  

 

l) valg af 2 bestyrelsesmedlemmer (lige år) 

På valg var bestyrelsesmedlem Kristian Lyhne Damgaard. Kristian genopstillede ikke. Rikke Klokker 

Grønning, Odense Skiklub blev valgt med akklamation. 

På valg var bestyrelsesmedlem Anders Melamies. Anders Melamies genopstillede og modtog genvalg med 

akklamation 

 

m) valg af 2 bestyrelsessuppleanter (for 1 år) 

På valg var: 

Suppleant for bestyrelsen Mai Due. Mai Due genopstillede og modtog genvalg med akklamation. 

Suppleant for bestyrelsen Rikke Klokker Grønning. Rikke Klokker Grønning genopstillede ikke. Bestyrelsen 

indstillede Kristian Lyhne Damgaard til valg. Kristian blev valgt med akklamation. 

 

n) valg af 1 revisor (ulige årstal) 

Intern revisor Arne List blev valgt i 2023 og var ikke på valg. 

 

o) valg af 1 revisorsuppleant (for 1 år) 

På valg var Jens Vinther, Københavns Skiklub. Jens genopstillede og blev valgt med akklamation. 

 

p) valg af formand til ordensudvalget (ulige årstal) 

Formand for ordensudvalget Karsten Dyrberg blev valgt i 2023 og var ikke på valg. 

 

q) valg af 2 medlemmer til ordensudvalget (lige årstal) 

Medlem af ordensudvalget Henrik Fritzen var på valg. Henrik genopstillede og blev valgt med akklamation. 

Medlem af ordensudvalget Erland Pedersen var på valg. Erland genopstillede og blev valgt med 

akklamation. 

 

r) valg af 1 suppleant til ordensudvalget (for 1 år) 

På valg var Søren Qvist. Søren genopstillede ikke. Til den ledige post indstillede Aarhus Skiklub og Danmarks 

Skiforbunds bestyrelse Jan Overgaard til valg. Jan blev valgt med akklamation. 

 

s) eventuelt 

Ingen yderligere kommentarer under eventuelt, og dirigenten konkluderede, at repræsentantskabet var 

slut, takkede for god ro og orden og nedlagde herefter sit hverv. 
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Referatet godkendt via mail den 24. maj 2024 af: 

 

 

Dirigent     Danmarks Skiforbunds formand 

Willy Rasmussen   Anna Harboe Falkenberg 


